
PROTOKÓŁ NR LIX/2022 
z nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
z dnia 3 marca 2022 r. 

Z uwagi na pandemię obrady odbyły się w trybie stacjonarno-zdalnym w Urzędzie 
Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, ul. Jana Głogowskiego 3/5, rozpoczęły się  
o godz. 15.05. 
 
W sesji udział wzięli: 
 

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1a i 1b  
do protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński 

3. Wiceprezydent Miasta – Piotr Dasios 

4. Wiceprezydent Miasta – Dominik Smoliński 

5. Sekretarz Miasta – Anna Niedbała 

6. Skarbnik Miasta – Sławomir Kijak 
 

Ad I/Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – 

stwierdzenie quorum: 
 
Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, dzień dobry wszystkim, 

zaczynamy już nasze obrady, a więc otwieram pięćdziesiątą dziewiątą nadzwyczajną 

sesję Rady Miasta Ostrowca świętokrzyskiego. Na wstępie jak zwykle dokonam 

sprawdzenia listy obecności, by wiedzieć, czy posiadamy wymagane kworum, by 

podejmować prawomocne uchwały. A więc czytam nazwiska Państwa, potwierdzacie 

swoją obecność. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Choinka Stanisław, jestem obecny, dzień dobry!  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Dzień dobry, Marek Giemza, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur.  

Radny A. Głąb – Artur Głąb, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. Marzec Marcin. 
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Radny M. Marzec – Przepraszam, miałem włączony mikrofon, a myślałem, że 

miałem wyłączony - obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna. 

Radna B. Morycińska – Bożena Morycińska, obecna.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, obecna, dzień dobry.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena - obecna, dzień 

dobry. Sajda Włodzimierz.  

Radny Wł. Sajda – Sajda Włodzimierz, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, obecny, dzień dobry wszystkim. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel. 

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta.  

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, obecna, witam Państwa. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol. 

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem obecny.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur.  

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, obecny. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że wszyscy są obecni,  

a więc możemy podejmować prawomocne uchwały na dzisiejszej sesji. Witam 

serdecznie Państwa Radnych, witam Prezydenta Miasta - Pana Jarosława 

Górczyńskiego, witam Wiceprezydentów - Pana Piotra Dasiosa i Pana Dominika 

Smolińskiego, witam Skarbnika - Pana Sławomira Kijaka, Sekretarz - Panią Annę 

Niedbałę, wszystkich Państwa przybyłych na obrady dzisiejszej sesji, obecnych na 

sali, jak również internautów, którzy śledzą obrady naszej sesji online.  

Szanowni Państwo, jak zwykle będę Państwu przypominała o tym, że mówiąc  

w swoich wypowiedziach, czy podając nazwiska osób trzecich, co do których nie 

macie upoważnienia, że możecie takie nazwiska podać, raczej ich nie podajcie  

z uwagi na ochronę danych osobowych. I nasze dane osobowe, jeżeli je 

udostępniamy, bo sesje są, obrady sesji są nagrywane, to od nas taka zgoda nie jest 

wymagana. I druga informacja dotycząca również tego, że wszystkie materiały 

samorządu, na stronach samorządu terytorialnego muszą być przystosowane dla 

osób niesłyszących, a więc są uzupełniane o napisy dla osób niesłyszących. 
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Ad II/Przedstawienie porządku obrad: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo! Porządek obrad 

dzisiejszej sesji otrzymaliśmy z materiałami. W porządku obrad jest jeden punkt 

dotyczący, jeden projekt uchwały dotyczący udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta 

partnerskiego Biała Cerkiew w Ukrainie. Chcę powiedzieć na wstępie, proszę 

państwa, że dziękuję Radnym PiS-u, że wykazaliście Państwo czujność i po prostu 

taki projekt uchwały zgłosiliście, bo ukazał się on i dotarł już do mnie w piątek,  

a w międzyczasie był procedowany, czy ewentualnie nie ma jakieś uchybień 

prawnych i dzisiaj mogliśmy się spotkać, żeby już podjąć jakiekolwiek działania 

pomocne walczącej, opanowanej wojną przez agresora Rosję - Ukrainie. Czy ktoś  

z Państwa Radnych ma uwagi, czy chciałby coś wnieść do porządku obrad? Proszę, 

Radny Włodzimierz Stec. 

Radny Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Ja do proponowanego 

porządku obrad nie mam żadnych uwag. Myślałem, że już będziemy rozmawiać na 

temat proponowanej uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Za chwileczkę. Proszę Radny Kamil 

Stelmasik. 

Radny K. Stelmasik – Dzień dobry jeszcze raz. Dziękuję. Pani Przewodnicząca! 

Szanowni Państwo! Panie Prezydencie! Też bardzo dziękuję za tą inicjatywę, za 

wykazanie się refleksem i za tą pomoc, którą możemy tu wspólnie dać naszemu 

miastu partnerskiemu – Białej Cerkwi, które odczuło skutek walk. Natomiast tutaj 

chciałbym zaproponować taką kwestię, oczywiście tu po konsultacji z Panem 

Prezydentem, ze Skarbnikiem, aby tą proponowaną kwotę, która jest w projekcie 

uchwały Klubu PiS, zwiększyć o  niewykorzystane wydatki związane z radami osiedli, 

z programu Osiedle od Nowa, które już są, które są na ten rok przewidziane, 

ponieważ uważam, że jest to do zrobienia, a kwota stu tysięcy - jest oczywiście duża, 

możemy dużo pomóc - ale może być większa. Tak, że poddaję taki punkt. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny, czy to jest konkretny 

wniosek o zmianę zapisu w projekcie uchwały Klubu Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości i czy dotyczy konkretnej kwoty? No, bo ewentualnie musielibyśmy 

głosować jakiś konkretny zapis? 

Radny K. Stelmasik – Tak, jak powiedziałem, ja tej kwoty nie znam, ale są 

oszczędności wynikające z niewydatkowanych pieniędzy z rad osiedli, więc niech się 

wypowie - nie wiem - może Skarbnik, jeśli jest taka możliwość, jeśli nie, to  

w przyszłości. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Prezydencie, proszę  

o wypowiedź. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Szanowni Goście! Drodzy Internauci! Temat jest niezwykle ważny, niezwykle istotny  

i chcę podziękować wszystkim Państwu Radnym za to, że dzisiaj mamy 

stuprocentową frekwencję na nadzwyczajnej sesji Rady Miasta. Chcę podziękować 

tutaj swoim służbom, przy stole Pani Przewodniczącej Ireny Rendudy-Dudek jest 

flaga Ukrainy. Przed Urzędem Miasta ta flaga obok naszej flagi, też wisi przed 

budynkiem Urzędu Miasta. To są gesty, to są symbole, które niewiele nas wprost 

kosztują, ale są bardzo ważne, istotne dla naszych przyjaciół, naszych znajomych, 
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dla naszych sąsiadów. Drodzy Państwo, ja tak troszkę emocjonalnie powiem. A nie 

wiem, czy to była przyjemność, ale było to takie bardzo pamiętliwe i wyjątkowe 

spotkanie telefoniczne, rozmowa z merem Białej Cerkwi Panem Giennadijem Dikim. 

W tym tygodniu, w poniedziałek zadzwoniłem do Pana Mera, żeby okazać to 

wsparcie, żeby to nie były też puste słowa i puste gesty, tylko żeby to była taka 

prawdziwa przyjaźń, która w trudnych sytuacjach realizuje się w konkretnych 

rzeczach. Jeszcze raz dziękuję inicjatywie i Państwu, którzy wyszli z tą inicjatywą. 

Dziękuję Pani Przewodniczącej, że ta sesja tak szybko, ale śpieszę też  

z wyjaśnieniami. Pod kątem prawnym mamy informację, stanowisko Regionalnych 

Izb Rachunkowych i stanowisko urzędów wojewódzkich, które mówi, że wójtowie, 

burmistrzowie, prezydenci mogą w tym wyjątkowo trudnym czasie dysponować 

takimi środkami na podstawie swoich zarządzeń. Nie ujmuję tej inicjatywie.  

W związku z powyższym jestem za tym, żebyście Państwo to przegłosowali, bo sto 

tysięcy złotych już jest rozdysponowane. Pani Naczelnik Beata Duda dostała 

dyspozycje, aby dokonać zakupów rzeczy, o które prosił Pan Mer. Drodzy Państwo, 

to nie jest sympatyczna rozmowa, kiedy Mer relacjonuje, że w jego mieście 

wybuchają bomby, kiedy też w tym tygodniu miałem okazję widzieć filmik z nim, 

gdzie stoi w nocy i pokazuje zniszczony most i efekty bombardowań. Ja tam byłem  

i część z Państwa też tam była. My nie wyobrażamy sobie tego, to jest na tą chwilę 

dla nas daleko i nas to niby nie dotyka. Nie, proszę Państwa, to nas bardzo mocno 

dotyka i to się przełoży na nasze życie w dłuższej perspektywie. Musimy być też 

świadomi, że ta pomoc będzie potrzebna w dłuższym okresie. Pan Mer poprosił  

o konkretne rzeczy, poprosił o kamizelki kuloodporne, poprosił o hełmy, kaski, 

poprosił o drony,  o sprzęt - taki elektroniczny do dronów - tego nie jesteśmy w stanie 

ani kupić, ani zdobyć. Stąd uzgodniona z Panem Merem Giennadijem Dikim, że 

pomoc Ostrowca to system łączności radiowej, określone krótkofalówki, określony 

sprzęt radiowy, to zestawy pomocy medycznej pierwszej potrzeby w przypadku ran 

postrzałowych, w przypadku. uszkodzenia zdrowia, ciała - i o takie rzeczy też Mer 

wnioskował, więc te rzeczy chcemy kupić. Mer zawnioskował też o - ku mojemu 

zdziwieniu - o lornetki, o sprzęt taki noktowizyjny, o sprzęt optyczny - i to też 

jesteśmy w stanie kupić, więc za sto tysięcy złotych taki sprzęt chcemy przeznaczyć. 

Dziękuję Radnemu Kamilowi Stelmasikowi i tu swojemu Klubowi. Nie szukałbym tych 

oszczędności na osiedlach. Na tą chwilę stać nas na to, żeby się przygotować, żeby 

pomóc. Jeżeli Państwo nie będziecie mieli nic przeciwko i jeżeli potraktujemy, że ta 

uchwała jest intencyjna, bo zobaczcie Państwo, że pod te sto tysięcy nie ma żadnego 

załącznika budżetowego, tu skarbnik mówi wprost, tu nie ma takiej potrzeby i nie ma 

takich możliwości pod kątem prawnym, nie jest to potrzebne. Więc jeżeli 

potraktujemy, że to jest uchwała intencyjna, to ja bym podniósł tę kwotę, na wniosek 

wszystkich Państwa, o sto procent – do dwustu tysięcy z zastrzeżeniem, że to i tak 

będzie mało. Musicie Państwo wiedzieć, że to się szybko nie skończy. Na tą chwilę  

w naszym mieście już jest oficjalnie zakwaterowanych w jednym z naszych hoteli 

sześćdziesiąt osób i to nie koniec. Drodzy Państwo, chce podziękować 

Wicewojewodzie Rafałowi Nowakowi, z którym miałem okazję dzisiaj rozmawiać.  

Na terenie województwa świętokrzyskiego już mamy około tysiąca miejsc 

wypełnionych. Ta sytuacja jest tak dynamiczna, że jeszcze kilka dni temu w 

rozmowie z Panią Starostą - Marzeną Dębniak, w naszym hotelu było trzy osoby. 

Dziś jest sześćdziesiąt. Nie ma nikogo odpowiedzialnego, kto by się odważył 
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powiedzieć, ile będzie jutro, pojutrze. Eskalacja wydarzeń na Ukrainie i coraz 

większe bolączki dotykające mieszkańców: brak ciepłej wody, brak ogrzewania, brak 

dostaw energii - będzie powodował większy exodus. Więc my musimy też pamiętać, 

żeby ta pomoc była godną pomocą, żebyśmy mogli powiedzieć, że pomagamy 

godnie. Za chwilę tym mieszkankom, tym paniom z Ukrainy trzeba zaproponować 

pracę. Już dzisiaj wiemy, że przyjmujemy dzieci z Ukrainy do naszych szkół, troje 

dzieci: dwoje do trzeciej klasy, jedno do czwartej - już naszej placówce jednej 

podstawowej będzie się uczyć i to nie koniec. Tak, że dziękuję za wrażliwość 

wszystkim. Dziękuję za inicjatywę. Natomiast tak, jak powiedziałem: to nie koniec. 

Więc Drodzy Państwo, spotkało nas coś, co jest niespotykane i to się odbije bardzo 

mocno na naszym życiu gospodarczym i na problemach, które generują się każdego 

dnia, a nie jest to miły czas i dobre miejsce dzisiaj mówić o tych problemach, od rana 

je mam. Nie było dzisiaj przez osiem godzin osoby, która by przyszła z czymś 

pozytywnym. Drodzy Państwo, jeszcze raz dziękuję. Myślę, że kwota dwustu tysięcy 

złotych na dzisiaj, jak byście państwo się zgodzili, to podbilibyśmy wspólnie, że 

głosujecie państwo - nie zmieniając nic w tym projekcie, który jest zaparafowany - 

mówiąc tylko o tym, żeby tą kwotę wyznaczyć do kwoty dwustu tysięcy, bo w tej 

chwili mamy - cytuję: "wyposażenia osobistego i sprzętu medycznego o wartości do 

stu..." - to proponuję: "do dwustu tysięcy złotych" i zastrzegłbym sobie, że może się 

zdarzyć taka rzecz, że jeszcze będziemy musieli - chyba tak to ujmę - i chcieli, bo to 

widać po Państwa reakcji, takie uchwały postawić, jeżeli Pani Przewodnicząca 

pozwoli, to ja bym wniósł taką autopoprawkę ze swojej strony, żebyście Państwo 

głosowali uchwałę o wartości do dwustu tysięcy zł, nic nie zmieniając w pozostałych 

zapisach, wpisując tylko "do dwustu tysięcy zł". Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo, uważam, że to jest 

bardzo cenna uwaga i tak, jak powiedział Pan Prezydent, ta pomoc Ukrainie winna 

być jak najdalej idąca. I myślę, że nie znaczy to, że w jednej transzy  

i natentychmiast przekażemy te pieniążki, bo potrzeby się ciągle zmieniają, one są,  

i teraz tak jest, za chwilę mogą być inne, więc po prostu te pieniążki w jakimś okresie 

czasu będziemy wykorzystywać tak, żeby tym ludziom pomagać, bo zawsze będzie 

czas na pomoc, nawet gdyby ta okrutna wojna się skończyła, to i tak jest czas 

odbudowy i pomoc jest potrzebna. Proszę Radny Kamil Stelmasik. 

Radny K. Stelmasik – Dziękuję, Pani Przewodnicząca, dziękuję, Panie Prezydencie, 

za ten głos. Czyli należy rozumieć, że kwota, którą przeznaczymy na pomoc Białej 

Cerkwi, to jest to do dwustu tysięcy plus oczywiście te sto tysięcy, które Pan 

Prezydent przekazał w zarządzeniu, tak? Czyli mamy w tym momencie kwotę 

pomocy...  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Nie, nie, rozumiemy to konkretnie: Państwo 

wnioskowaliście o 100, podbijamy do 200, 100 już jest wydane. I to nie koniec, więc 

żeby już dzisiaj nie za dużo wprowadzać tu zmian, propozycja jest "do dwustu tysięcy 

złotych", z czego de facto ta setka jest już wykorzystana i to, co Pani 

Przewodnicząca zauważyła: drodzy Państwo, nie wszystko na raz, bo sytuacja jest 

naprawdę dynamiczna. Ja później pozwolę sobie zabrać jeszcze raz głos, żeby też 

podzielić się z Państwem informacją, którą dzisiaj też uzgodniłem. Ale to za chwilkę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję.  

Radny K. Stelmasik – Rozumiem, że jest w nas gotowość jako mieście, jako miasto, 

jako Rada Miasta, do daleko idącej pomocy. Bo Zgadzam się tutaj z Panem 
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Prezydentem, że to będzie maraton, że to będzie pomoc długofalowa i musimy wziąć 

za te osoby, które już są, odpowiedzialność i tak naprawdę organizować tą pomoc  

w punkt, celować w konkretne potrzeby tak, jak mówił to Mer Białej Cerkwi, dziękuję 

póki co.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę Państwa, my nie jesteśmy 

jeszcze w tej fazie dyskusji. Ja miałabym taką prośbę, jeżeli ktoś z Państwa chciałby 

wnieść uwagę, czy zmianę do tego punktu porządku obrad, to tylko w tym temacie, 

żeby zabrał głos po musimy ten punkt przegłosować i wnieść tutaj, Panowie 

Informatycy muszą wnieść nam do dokumentów, żebyśmy mogli przegłosować 

wniosek, który postawił Pan Prezydent, a więc na dyskusję za chwilę będzie czas. 

Teraz... Proszę, Dariusz Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni 

Państwo! Panowie Prezydenci! Cieszę się, że składając projekt uchwały w imieniu 

Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, tudzież, że Kolegi Radnego Mateusza 

Czeremchy, który pomagał dopracować, mieliśmy okazję rozpocząć w piątek 

procedurę przyznawania pieniędzy na pomoc charytatywną dla Białej Cerkwi. 

Niemniej jednak pragnę tutaj dopytać Panią Przewodniczącą, bo Pan Prezydent 

zasugerował autopoprawkę - ja już tak naprawdę straciłem rachubę, kto jest 

projektodawcą tej uchwały?  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Projektodawcą uchwały jest  

w dalszym ciągu Klub Prawa i Sprawiedliwości, absolutnie, tylko ewentualnie zmiana 

w tym punkcie co do wyższej kwoty. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję bardzo za to wyjaśnienie. Oczywiście, jesteśmy za 

przyjęciem tej kwoty. Proszę tylko o sprawdzenie, czy nie trzeba w tej sytuacji 

przeprowadzić głosowania, które by to wprowadziło.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No więc właśnie, mówiłam o tym przed 

chwilą, ale zaraz, za moment będziemy wprowadzać tą zmianę do projektu uchwały 

Klubu Prawa i Sprawiedliwości, i dopiero wtedy rozpoczniemy dyskusję, jak 

przyjmiemy tą poprawkę. Czy jeszcze do tego projektu uchwały jest jakieś zapytanie?  

Radny M. Łata – Ja chciałem zapytać. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W takim razie? A proszę, jeszcze widzę 

radny Łata. 

Radny M. Łata – Pani przewodnicząca! Szanowni Państwo! Ja myślałem, że 

spotkaliśmy się tutaj, żeby pomagać, a nie licytować się, kto pierwszy złożył, jaki 

projekt uchwały. Zajmujmy się pomaganiem, a nie licytowaniem się, kto szybciej, kto 

dalej, kto więcej. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. W takim razie robimy pięć 

minut przerwy. Proszę nie odchodzić, Proszę Państwa, od mikrofonów, zaraz będzie 

czas na dyskusję i panowie informatycy włączą tą zmianę, tą poprawkę wprowadzą 

do projektu uchwały i za chwileczkę się spotykamy.   

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca, ja jeszcze przed przerwą chciałbym, 

w ważnej sprawie - jeśli mogę? 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No słucham?  

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca, bo mam sygnały od mieszkańców 

naszego miasta, którzy chcieliby oglądać transmisje, a są takie sygnały, że 

transmisja jest niedostępna. Czy tutaj mogły służby informatyczne sprawdzić, jak to 

jest z tą transmisją, Czy rzeczywiście jest problem z transmisją? Dziękuję. 
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Teraz jest przerwa techniczna. Właśnie 

Panowie mnie tu informują, informatycy, że jest jakiś problem, ale prawdopodobnie w 

trakcie przerwy zostanie usunięty tak, żeby mogli mieszkańcy oglądać sesję. Przerwa 

- pięć minut. 

 

Przerwa w obradach trwała od godz. 15.25  do godz. 15.38. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Szanowni Państwo Radni, zapraszam 

Was, koniec przerwy. Zapraszam przed laptopy wszystkich Państwa, bo będziemy 

dalej kontynuować sesję. Proszę włączyć kamery, bo nie widzę wszystkich Państwa. 

I proszę głośniki też, jak będzie trzeba włączyć, żebym Państwa słyszała. Proszę 

Państwa, więc już koniec przerwy, przechodzimy do realizacji porządku obrad. 

Ponieważ otrzymałam tu informację od radcy prawnego, że w zasadzie porządek się 

nie zmienia, więc nie ma co porządku głosować, ale jak będziemy przy projekcie 

uchwały, to wtedy przegłosujemy tą poprawkę, zanim będziemy dyskutować nad 

projektem tej uchwały. W takim razie przechodzimy do realizacji porządku obrad.  

 

Radni Rady Miasta obradowali według zaproponowanego porządku obrad: 

 

I. Otwarcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego – stwierdzenie quorum.  

II. Przedstawienie porządku obrad. 

III. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta 
partnerskiego Biała Cerkiew w Ukrainie. 

IV. Zamknięcie sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. 
 

Ad III/Podjęcie uchwały w sprawie: 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W porządku mamy tylko jeden projekt 

uchwały dotyczący udzielenia pomocy rzeczowej dla miasta partnerskiego Biała 

Cerkiew w Ukrainie i teraz przegłosujemy poprawkę, którą wniósł Pan Prezydent 

przed chwilą, odnośnie zwiększenia kwoty w paragrafie pierwszym projektu uchwały, 

gdzie jest mowa o tym, o wartości do stu tysięcy nanosimy poprawkę: do dwustu 

tysięcy. I przegłosujemy teraz ten, tą zmianę do projektu uchwały. Proszę, Radny 

Mateusz Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panowie 

Prezydenci! Szanowni Mieszkańcy! Ja takie pytanie mam do Pani Przewodniczącej, 

czy w związku z tym, że projekt uchwały w pierwotnej wersji był opiniowany przez 

Komisję Budżetu, to czy wprowadzenie takiej poprawki zwiększającej wartość 

pomocy, czy nie wymaga też głosowania na komisji,  

a pytam tylko z względu na zasady techniki prawodawczej, ażeby nie było jakichś 

zarzutów o niewłaściwą procedurę.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję za uwagę. Ja myślę, że nie, 

ponieważ wszyscy jesteśmy tutaj na sali, wszyscy możemy o takiej zmianie 

zdecydować, więc już w tym momencie jesteśmy tu, i też członkami Komisji Budżetu, 

więc nie ma tu żadnego uchybienia. Czy mówię dobrze, Panie Mecenasie? Pan 
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mecenas potwierdza, że te słowa, które wypowiedziałam są właściwe, więc nie ma 

żadnych obaw, proszę Państwa. Przechodzimy w takim razie do głosowania tej 

poprawki do projektu uchwały zwiększającej kwotę ze stu do dwustu tysięcy  

i głosujemy. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka - Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin. 

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożena Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej. 

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka Aron. 

Radny A. Pietruszka – Pietruszka Aron, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Joanna Pikus. 

Radna J. Pikus – Pikus Joanna, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz. 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz.  

Radny Wł. Stec – Włodzimierz Stec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil.  

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy. 

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – I Zawadzki Artur.  
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Radny J. Wrona – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo. No i gwoli informacji, 

dzisiaj odbyła się również Komisja Budżetu, gdzie wprawdzie była mowa o tej kwocie 

sto tysięcy i projekcie tej uchwały, ale poproszę Przewodniczącego Komisji Budżetu 

o poinformowanie nas, jaka była opinia Komisji co do tego projektu uchwały. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Pani Przewodnicząca! Panie 

Prezydencie! Szanowni Państwo! Komisja Budżetu jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, no i teraz ewentualna dyskusja. 

Zapraszam Państwa do dyskusji, jeżeli taką wolę wyrazicie. Włodzimierz Stec. 

Radny wł. Stec – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni 

Państwo! Króciutka uwaga, niepotrzebnie na tej sesji wdarła się licytacja, to mój 

przedmówca kolega miał rację, ale to jednak od nas się zaczęło, ale to już pomińmy 

to. Kolejna rzecz, mam pytanie do Pana Prezydenta, czy dalej Nowopołock będzie 

naszym miastem partnerskim? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Widziałam, że zgłaszał się do zabrania 

głosu Aron Pietruszka, proszę bardzo. 

Radny A. Pietruszka – Tak, Pani Przewodnicząca, tak, jestem i właśnie chciałem 

serdecznie podziękować projektodawcy, Panu Prezydentowi za szczodrość, za 

podniesienie kwoty tej, tutaj związanej z przeznaczeniem dla Białej Cerkwi. To jest 

początek, to jest początek drogi, początek wojny, agresora, agresora rosyjskiego, 

agresora białoruskiego i tak samo właśnie chciałem uzyskać odpowiedź. Tutaj zadać 

pytanie dotyczące niesformalizowanej współpracy z miastem Nowopołock na 

Białorusi, bo ja nie wyobrażam sobie sytuacji, abyśmy przyjmowali zaproszenia i 

dalej odwiedzali to miasto, i współpracowali z tym miastem, chociaż ta współpraca 

nie jest sformalizowana. Myślę, że przyszedł czas również na to, aby zakończyć tą 

niesformalizowaną współpracę. A my, jako radni, powinniśmy podjąć decyzję o tym, 

aby po prostu nie przyjmować ewentualnych zaproszeń od strony Białorusinów. 

Powtórzę jeszcze raz: Białoruś również jest odpowiedzialna za ataki na Białą 

Cerkiew i byłoby to hipokryzją, gdybyśmy pokazywali się w Nowopołocku jako 

przedstawiciele miasta. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję, proszę Radny Dariusz 

Kaszuba. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję Pani Przewodniczącej! Szanowni Państwo! Drodzy 

Mieszkańcy, wydaje się tutaj, że należy cieszyć się z inicjatywy, która spowodowała, 

iż dzisiaj mamy zwielokrotnienie kwoty, którą zaproponował Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości na pomoc dla Białej Cerkwi. Cieszymy się z inicjatywy Pana 

Prezydenta, mam nadzieję, że to nie jest pierwsza inicjatywa, kiedy Pan Prezydent 

popiera nareszcie projekty uchwał zgłaszane przez Klub Radnych Prawa  

i Sprawiedliwości, zaś tutaj mamy do czynienia z wydarzeniem, które - tak jak 

powiedziano na tej sali - jest chyba początkiem tego, co rzeczywiście się powinno się 

dziać. Mamy wszyscy świadomość tego, iż pomagamy także prywatnie tym, którzy 

cierpią wskutek brutalnej napaści Federacji Rosyjskiej na niepodległe i suwerenne 

państwo ukraińskie. Robimy to w różny sposób, czy w blasku fleszy, czy bez, ale 

staramy się pomagać. Wiadomo, że ta pomoc musi być nastawiona na 

długoterminowość, to będzie pomoc, którą będziemy realizować dopóki starczy sił, 

bo taka jest potrzeba chwili i obyśmy się my w takiej potrzebie nigdy nie znaleźli. 
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Jedno jest pewne, że ofiarność mieszkańców naszego miasta jest duża, co widać po 

różnego rodzaju zbiórkach, ja zaś mam prośbę, abyśmy pamiętali, że uchwała, którą 

dzisiaj podejmujemy,  nie byłaby to uchwała jednostkowa, byśmy mieli okazję także 

pomagać, tylko będą takie stosowne możliwości i abyśmy dalej to czynili, bo potrzeba 

jest duża. A wiemy, że liczba uchodźców przebywających w naszym kraju rośnie 

praktycznie z godziny na godzinę. Z kolei nawiązując do wypowiedzi Kolegi Radnego 

Arona, chciałbym tutaj podtrzymać tę propozycję dlatego, iż mamy pełną 

świadomość, że nie tylko agresorem jest tutaj bezpośrednim  wojsko Federacji 

Rosyjskiej, ale także Białoruś, rządzona przez prezydenta Łukaszenkę, jest krajem,  

z którego wylatują samoloty, z którego odpalane są rakiety, z którego terytorium 

wojska rosyjskie uderzyły na Ukrainę. Dlatego wydaje mi się bardzo zasadnym, 

abyśmy rozważyli również i zaapelowali do Pana Prezydenta o to, aby rozwiązać 

jakąkolwiek współpracę instytucjonalną i rozwiązać formalne relacje z władzami 

innych miast obszaru Federacji Rosyjskiej, ale także Białorusi. Nie sądzę, by to, co 

powiedział Radny Pietruszka, nie sądzę, by było wskazanym, byśmy, w jaki sposób 

nawiązywali, ewentualnie kontynuowali jakiekolwiek kontakty, czy to z miastami, 

które są na terenie Białorusi, czy na terenie Federacji Rosyjskiej. Chyba wszyscy 

rozumiemy, dlaczego się tak dzieje. Wojna, która się rozpoczęła, ma niezwykle 

brutalny przebieg, jest to wojna, w której giną ofiary cywilne, a to oczywiście, nie 

powinno mieć miejsca, jak sama agresja również - tak, że w pełni popieram ten 

wniosek Kolegi Radnego Arona Pietruszki. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie, o zabranie 

głosu.  

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Panie, Panowie Radni! 

Drodzy Goście! Szanowni Internauci! Ja mam prośbę do Państwa, wszystkich 

Radnych, abyśmy nie ciągnęli tu innych wątków i skupili się na pomocy dla Ukrainy  

i skupili się dla pomocy Białej Cerkwi. Szanowni Państwo! Bardzo proszę, aby się 

ograniczyć do tego, żebyśmy nie musieli wchodzić w inne rzeczy, bo  

w telegraficznym skrócie: od dwóch lat nie mamy relacji z Nowopołockiem. A ja nie 

chciałbym słuchać wniosków o wywołanie wojny Ostrowca z Rosją, czy z innymi 

państwami. Drodzy Państwo! Z tym romantyzmem, z tą naszą ułańską fantazją, 

weźcie Państwo pod uwagę, że ropa, rurą "Przyjaźń" płynie, gazociąg jamalski jest 

tłoczony z większą ilością gazu niż był przed agresją i do tego trzeba podchodzić, ale 

to bardzo, bardzo ostrożnie i nadal do Polski wjeżdża węgiel z innych krajów, już nie 

chcę wymieniać, jakich, więc byłbym bardzo ostrożny w podejmowaniu dzisiaj 

jakichkolwiek intencji. Naprawdę, wstrzymajmy się, ograniczmy się dzisiaj, jeżeli 

mogę zaapelować do Państwa, to ograniczmy się tylko do dyskusji o Ukrainie,  

o pomocy dla Białej Cerkwi i naszym mieszkańcom. Drodzy Państwo! Nie wiemy, 

jakie będą scenariusze jeszcze, byłbym bardzo ostrożny, daleki jestem od kreślenia 

czarnych scenariuszy, ale wierzcie mi Państwo, że tu różnie może jeszcze być, więc 

proszę Państwa o powściągliwość, o taki spokój, bo naprawdę to jest bardzo 

wrażliwy temat. Jeszcze w kwestii pomagania: każdy z nas, mieszkańcy Ostrowca 

pokazali olbrzymie serca w wielu pomocach, wielu zbiórkach. Szanujmy to, 

pokazujmy bardzo pozytywne przykłady. Nie chcę Państwu cytować, jakie informacje 

dostaje od przedstawicieli z granicy,  naszych przedstawicieli, jak to wygląda, jak to 

jest robione i jakie są jeszcze, i negatywne też i po naszej stronie przykłady. Więc 

prośba: ograniczmy, skupmy się tylko na tym, co najistotniejsze, najważniejsze, jeżeli 
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Pani Przewodnicząca pozwoli, to z takim apelem, nie chciałbym dzisiaj dyskutować  

o innych krajach, innych państwach, innych miastach. Tyle z mojej strony, dziękuję 

bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Jest to na pewno motyw na 

zaspokojenie, na uspokojenie, na taki spokój i zawsze będzie czas podjąć 

jakąkolwiek taką uchwałę odnośnie na przykład tej Białorusi. A w tej chwili to ja 

myślę, że faktycznie, skupmy się na tym, żeby przegłosować ten, tą uchwałę 

odnośnie pomocy Białej Cerkwi. Ale tu jeszcze widzę, Radny Kamil Stelmasik się 

zgłasza do głosu. 

Radny K. Stelmasik – Tak, dziękuję bardzo. Pani Przewodnicząca! Szanowni 

Państwo! Skoro mówimy o pomaganiu, proszę mi pozwolić z tego miejsca,  

z pozycji Rady Miasta, podziękować wszystkim tym organizacjom, które od 

weekendu bardzo mocno działają w Ostrowcu, które już wcześniej zostały 

wspomniane przez pozostałych radnych, jaki przez Pana Prezydenta. Ten 

obywatelski Ostrowiec naprawdę się sprawdził, samo się zorganizowało, to była 

niesamowita siła osób do dzisiaj wiele organizacji takich jak Fundacja Wyspa 

Pomocy, fundacji Aktywnych Mam, Stowarzyszenie Ostrowiec, Centrum 

Wolontariatu, Stowarzyszenie na rzecz Szkoły Częstocicach, akcja, czy też 

inicjatywa Lokalni Humanitarni, ale też mnóstwo szkół, przedsiębiorców, młodzieży  

i przede wszystkim Polski Czerwony Krzyż, który tutaj jest taką forpocztą naszą  

i ściśle współpracuje z miastem, organizują się, pomagają i to jest naprawdę godne 

zauważenia. I miejmy świadomość tego, że organizacje są w naszym mieście, są 

bardzo dobrze zorganizowane i chciałbym zaapelować, byśmy naprawdę je 

zauważali i traktowali po partnersku, bo robią kawał dobrej roboty. Bardzo wielkie 

dzięki dla Was wszystkich. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Czy... Proszę Mateusz 

Czeremcha. 

Radny M. Czeremcha – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Panowie 

Prezydenci! Drodzy Internauci! Czas jest bardzo cenny, jeśli chodzi o inicjatywę 

pomocy dla Ukrainy, dla miasta Biała Cerkiew. Ukraina de facto prowadzi wojnę od 

2014 roku i i  ta wojna bardzo, nie tylko pod względem ludzkim, strat ludzkich, ofiar, 

już przed tą agresją, z którą mamy do czynienia od tygodnia, też kosztowała wiele 

istnień ludzkich i też kosztowała bardzo finansowo Ukrainę, bardzo odczuła tę 

agresję. Stąd też bardzo ważny, uważam, jest czas, żeby no jak najszybciej 

pomagać Ukrainie. Uchwała została zrobiona 25 lutego, czyli zaraz w drugi dzień 

bodajże agresji, no dobrze, że wreszcie ta uchwała znalazła się na sesji Rady 

Miasta. Mam takie też pytanie, bo z doniesień medialnych Radio Ostrowiec, portal 

NaOstro i inne media donosiły, że Pan Prezydent wydał zarządzenie, na mocy 

którego sto tysięcy złotych zostaje przekazane na pomoc do Białej Cerkwi. Ja 

chciałbym zapytać, co z tym zarządzeniem, bo - i proszę o podanie źródła, gdzie to 

zarządzenie zostało opublikowane, bo jak na razie nie znalazłem tego zarządzenia.  

I druga taka sprawa, jeśli chodzi o wartość tej pomocy - ja jestem za tym, żeby ta 

pomoc przerastała kwotę dwustu tysięcy, żeby wynosiła milion złotych, jeżeli będą 

takie możliwości w naszej gminie, bo trudno sobie wyobrazić lepiej wydane w tej 

chwili pieniądze budżetowe niż na pomoc ludziom, którzy cierpią i giną, gdzie te 

pieniądze mogą przyczynić się, wydatkowanie tych pieniędzy może się przyczynić do 

uratowania fizycznego, fizycznego uratowania, istnień ludzkich, bo wiem, że na 
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Ukrainie w tej chwili są problemy ze środkami opatrunkowymi, z lekami 

przeciwbólowymi, brakuje krwi. No jest, jest to temat bardzo, bardzo trudny, bardzo 

szeroki. Jestem przekonany, że nawet gdyby stał się cud i w dniu dzisiejszym 

nastąpiło zawieszenie broni, zakończenie działań wojennych - to i tak pomoc dla 

Ukrainy będzie bardzo, bardzo potrzebna i jestem za tym, żeby takie inicjatywy były 

jak najczęściej podejmowane, żeby tak kwota była przeznaczana w jak największym 

wymiarze i żeby taka pomoc była dokonywana niezwłocznie najszybciej jak tylko jest 

to, jest to możliwe. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję. Ja myślę, proszę Państwa, że 

dzisiaj już słyszeliśmy deklarację Pana Prezydenta, że nie jest to ostatnie słowo, że 

ta pomoc będzie w różnym wymiarze, w różnym formacie. Będziemy pomagać 

mieszkańcom Ukrainy i w sumie, a na jaką to będzie kwotę - też trudno powiedzieć, 

bo sytuacja jest dynamiczna tak, jak była tu dzisiaj mowa i w sumie to trudno mówić 

w tej chwili już o kwotach, natomiast liczy się pomoc i jeśli będzie ta pomoc, to na 

pewno pociąga za sobą środki. Czy ktoś z Państwa do treści tej uchwały ma jakieś 

uwagi, bo ewentualnie bym już chciała przegłosować ten projekt uchwały? Nie widzę. 

Wobec tego przechodzimy do głosowania projektu uchwały dotyczącej pomocy 

rzeczowej dla miasta partnerskiego Biała Cerkiew w Ukrainie w kwocie dwieście 

tysięcy złotych. 

Radny M. Czeremcha – Pani Przewodnicząca! Jeśli mogę, bo zadałem konkretne 

pytanie Panu Prezydentowi w sprawie zarządzenia. Czy to zarządzenie zostało 

opublikowane, czy ono w ogóle weszło w życie? Proszę o odpowiedź.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Panie Radny, teraz już procedujemy 

uchwałę za chwilę. Ewentualnie Pan Prezydent odpowie, ale przechodzimy już do 

procedowania uchwały.  

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca, ja chcę jeszcze chce zabrać głos. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – No to proszę radny Włodzimierz Sajda.  

Radny Wł. Sajda – Bo to już biorą nerwy człowieka, myśmy się nie zebrali tutaj 

na posiedzeniu Rady o polityce tylko przekazaniu pieniędzy, a nie uprawianie polityki. 

Skończmy z tym. My przyszliśmy przegłosować pieniądze dla Ukrainy i zajmijmy się 

tym, a nie uprawianiem polityki. Pan Prezydent i Pani wszystko powiedziała, każdy 

wie, a my chcemy ugrać przy tym jak najwięcej politycznie dla siebie. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – W dzisiejszym czasie liczy się pomoc, 

liczy się serce otwarte, a nie polityka. Przechodzimy więc do procedowania projektu 

uchwały, o którym przed chwilą mówiłam, oczywiście z kwotą dwieście tysięcy 

złotych. Głosujemy. Choinka Stanisław. 

Radny St. Choinka – Stanisław Choinka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Czeremcha Mateusz. 

Radny M. Czeremcha – Mateusz Czeremcha, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Duda Renata. 

Radna R. Duda – Renata Duda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Giemza Marek. 

Radny M. Giemza – Marek Giemza, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Głąb Artur. 

Radny A. Głąb – Artur Głąb, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kaszuba Dariusz.  

Radny D. Kaszuba – Dariusz Kaszuba, jestem za.  
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Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Kutryba Kamil.  

Radny K. Kutryba – Kamil Kutryba, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Łata Mariusz.  

Radny M. Łata – Mariusz Łata, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Maj Grażyna.  

Radna G. Maj – Grażyna Maj, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Marzec Marcin.  

Radny M. Marzec – Marcin Marzec, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Morycińska Bożenna.  

Radna B. Morycińska – Bożena Morycińska, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pałka Andrzej.  

Radny A. Pałka – Andrzej Pałka, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pietruszka, Aron. 

Radny A. Pietruszka – Jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Pikus Joanna.  

Radna J. Pikus – Joanna Pikus, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Renduda-Dudek Irena, jestem za. Sajda 

Włodzimierz 

Radny Wł. Sajda – Włodzimierz Sajda, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stec Włodzimierz. 

Radny Wł. Stec – Stec Włodzimierz, jestem za, w końcu się udało. Dziękuję.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stelmasik Kamil. 

Radny K. Stelmasik – Kamil Stelmasik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Strojny Daniel.  

Radny D. Strojny – Strojny Daniel, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Woźnicka-Kuzdak Marta. 

Radna M. Woźnicka-Kuzdak – Marta Woźnicka-Kuzdak, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wójcik Karol.  

Radny K. Wójcik – Karol Wójcik, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Wrona Jerzy.  

Radny J. Wrona – Jerzy Wrona, jestem za.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Zawadzki Artur. 

Radny A. Zawadzki – Zawadzki Artur, jestem za. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Stwierdzam, że projekt uchwały 

podjęliśmy jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

miasta partnerskiego Biała Cerkiew w Ukrainie (załącznik nr 2 do protokołu). 

 
Patrz uchwała Nr LIX/21/2022 – załącznik nr 3 do protokołu. 
 

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Proszę, Panie Prezydencie, o zabranie 

głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Dziękuję za dzisiaj, 

dziękuję wszystkim Państwu Radnym za jednomyślność, będę chciał wysłać jutro taki 

list gratulacyjny i słowa wsparcia od wszystkich Państwa na ręce Mera Gienadija 

Dikiego - Mera Białej Cerkwi, a w przyszłym tygodniu spróbujemy się połączyć 
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telefonicznie, uzgodnić szczegóły. Pani Przewodnicząca! Chciałbym też jeszcze 

skorzystać z okazji i wyróżnić, podziękować. Miałem w dniu dzisiejszym, dosłownie 

przed sesją, długą rozmowę z jednym z dyrektorów zarządzających Celsą Huta 

Ostrowiec. Szanowni Państwo Radni! Drodzy mieszkańcy! Współpraca  

z największym pracodawcą w mieście jest dobrą, konstruktywną współpracą, ale 

chcę wyróżnić i podziękować za dzisiejsze słowa otuchy. Szanowni Państwo! 

Usłyszałem deklarację od przedstawiciela Celsy, że chce wesprzeć miasto - za 

pośrednictwem miasta, potrzebujących z Ukrainy i że to wsparcie cytuję: to może być 

kilkaset tysięcy zł. Jest to taki bardzo pozytywny przekaz, informacja, że firma 

ostrowiecka chce się zaangażować. Ala uwaga! Drodzy Państwo! To musi być godna 

pomoc i uzgodniliśmy, że ta pomoc to: są w stanie zapłacić za etaty osobom, które 

zatrudnimy w przedszkolach, które będą się opiekować i uczyć dzieci z Ukrainy 

języka polskiego. Chcą konkretnie zatrudnić pracowników na godnych umowach o 

pracę. Chcą, gdyby miastu była taka potrzeba, pomóc w wyposażaniu ewentualnych 

mieszkań, czy możliwości mieszkaniowych dla tych mieszkańców, więc 

uzgodniliśmy, że to będzie koordynowane i że to będzie bardzo rzeczowa pomoc. 

Chcę zwrócić też uwagę, żebyście Państwo mieli w świadomości jedną rzecz. 

Pomagajmy godnie. To są dumni ludzie, to są mądrzy ludzie, to są ludzie, których 

zmuszono do tego, żeby emigrować ze swojego kraju i aby oni mieli poczucie takiej 

naprawdę wartości, aby ta pomoc była naprawdę dedykowana i celowa, stąd taki 

apel do Państwa. Mamy tu kontakty z innymi firmami, nie chcę wymieniać 

wszystkich, bo tutaj ta koordynacja jest trudna i tych firm, które chcą pomagać, jest 

więcej. Mam nadzieję, że to się będzie rozwijać i życzyłbym sobie i Państwu,  

a przede wszystkim Ukrainie, żeby się to szybko skończyło. Niestety, może być 

bardzo różnie, może być bardzo długo i takich inicjatyw jak dzisiejsza może być 

jeszcze wiele, jeszcze wielokrotnie. Obyśmy nie musieli, ale może być sytuacja, że 

jeszcze wielokrotnie będziemy się spotykać i dyskutować o takich rzeczach i obyśmy 

mieli siłę na takie wsparcie. Jeszcze raz Państwu dziękuję. Dziękuję, Panie 

Przewodnicząca.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda-Dudek – Dziękuję bardzo, Panie Prezydencie. 

Proszę Państwa, zanim zakończę obrady tej dzisiejszej nadzwyczajnej sesji, powiem 

Państwu jeszcze taką sprawę: dzisiaj, ponieważ mam sporo tego wolnego czasu, 

wysłuchałam apel lekarzy jednego ze szpitali w Polsce, że do nas napływają  

z Ukrainy osoby, szczególnie dzieci, które, którym należy przeprowadzić operację  

i podarować im szpik kostny. Uważam, że dobrze wkomponowała się jedna, 

wkomponowało się jedno ze stowarzyszeń w tą akcję, bo 7 marca, Stowarzyszenie 

"Samochodówka" przy Mickiewicza, będzie rejestrować osoby, które się zgłoszą, na 

dawców, a 8 marca będzie to wydanie już pakietów, certyfikatów dla tych osób, które 

zgłoszą swoją chęć, żeby być dawcami szpiku. Więc prosiłabym Państwa bardzo, co 

by osoby rozpropagować taką akcję i po prostu, na ile to możliwe, włączyć się, bo 

będzie to nie tylko cenna pomoc naszym mieszkańcom, mieszkańcom Polski, ale 

również i tym, którzy przybywają do nas, chorym z Ukrainy.  

 

 



15 

 

Ad IV/Zamknięcie obrad sesji Rady Miasta: 
 

Przewodnicząca RM - I. Renduda –Dudek - Dziękuję Państwu bardzo i zamykam 

obrady LIX (59) nadzwyczajnej sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Do 

widzenia Państwu! 

 

Sesja Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego zakończyła się o godz. 16.03. 

 

Przewodniczyła: Przewodnicząca Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
- Irena Renduda-Dudek 
 

Protokołowały: 
Marta Kamińska 
Magdalena Połetek 
 


